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Tandem Hindi-Deutsch 

 
Das Institut für Indologie der JGU bietet jedes Semester einen zweistündigen, auf zwei 

Semester angelegten Einführungskurs Hindi an. Studierende des BA Indologie und der 

Linguistik, aber auch Studierende anderer Fächer sowie Gasthörer werden hier in diese am 

dritthäufigsten gesprochene Sprache der Welt eingeführt. Um die praktischen Sprachfer-

tigkeiten der Teilnehmer zu fördern, möchten wir die Bildung von Sprachlern-Tandems mit 

Hindi-Sprechern initiieren und unterstützen. 

 
Would you like to intensify your command of German?  

Our department of Indology is encouraging a number of German students to learn Hindi. 

Each semester 20-30 eager and motivated students begin to learn the language at our 

Institute. Our students will be more than willing to enhance their Hindi skills too! If you 

wish to share your experiences in what it takes to learn a foreign language, do send us a 

mail or give us a call. We will be only too pleased to help you find a tandem-partner and 

support you in this process. 

 

क्या आप अपनी जर्मन बोली और ललखाई सुधारना चाह्त ेहैं? हर सेर्ेस्टर हर्ारे 
इन्स्स्टट्यूट र्ें हर् अपने विद्यालथमयों को हहिंदी सीखाने का प्रयास करते हैं. हर्ारे यहााँ हर 
सेर्ेस्टर, साधारण रुप से, बीस या तीस विद्याथी हहिंदी सीखना शुरु करत ेहैं जो अपनी भाषा 
गहरी करना चाहत ेहैं. अगर आप अपने जर्मन सीखने के अनुभिों का आदान प्रदान करना 
चाहत ेहैं, तो हर्ें ज़रूर एक ई-र्ेल भेजें या फ़ोन करें. हर्ें आपको ’tandem-partner’  से 
लर्लाने  र्ें खुशी होगी! 
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